
RM.0012.4.6.2023

P R O T O K Ó Ł   Nr 34/23

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Miejskiej w Czarnej Białostockiej 

w dniu 30 października 2023 r.

Miejsce  obrad:  sala  konferencyjna  Urzędu  Miejskiego  w  Czarnej  Białostockiej  przy  

ul. Torowej 14A.

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji:

1) Kamil Tomaszewski – Przewodniczący Komisji,

2) Aneta Sobolewska – Zastępca Przewodniczącego Komisji,

3) Tadeusz Malicki – członek Komisji,

oraz Burmistrz Czarnej Białostockiej – Jacek Chrulski.

Ad. 1)

Obradom przewodniczył  Kamil  Tomaszewski Przewodniczący Komisji  Skarg,  Wniosków  

i Petycji.  Powitał  wszystkich przybyłych na posiedzenie,  stwierdził  prawomocność obrad  

i przedstawił porządek obrad. 

Wniosków do porządku obrad nie zgłoszono.  

Porządek obrad przedstawia się następująco:

1. Otwarcie posiedzenia, zmiany w porządku obrad. 

2. Rozpatrzenie pisma Sołtysa sołectwa Czarna Wieś Kościelna z dnia 19 września 2023 r.,

w  sprawie  wniosków  dotyczących  między  innymi  uwzględnienia  w  planach

inwestycyjnych na rok 2024 przebudowy ul. Cichej w Czarnej Wsi Kościelnej.

3. Rozpatrzenie wniosków i zapytań Mieszkanki z dnia 5 października 2023 r. dotyczących

między innymi kursów autobusowych,  zatrzymywania  się  w naszym mieście  pociągu

pośpiesznego, sprzedaży w sklepach alkoholu i papierosów nieletnim.

4. Rozpatrzenie pisma Mieszkanki z dnia 6 października 2023 r. w sprawie przywrócenia

bezpłatnej  ambulatoryjnej  rehabilitacji  leczniczej  w  budynku  przy  ul.  Torowej  1  

w Czarnej Białostockiej.

5. Rozpatrzenie petycji Rady Rodziców Żłobka Samorządowego w Czarnej Białostockiej  

i  mieszkańców  z  dnia  16  października  2023  r.  o  przyznanie  dodatkowych  środków

finansowych na 2024 rok,  z  przeznaczeniem na wyposażenie  żłobka w zabawki oraz

placu zabaw w dodatkowe urządzenia zabawowo – dydaktyczne.

6. Sprawy różne. 
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7. Zamknięcie posiedzenia Komisji.

Ad. 2) 

Komisja zapoznała się z pismem Sołtysa Czarnej Wsi Kościelnej z dnia 19 września 2023 r.,

zawierającym  wnioski  i  zapytania,  dotyczące  między  innymi  wykonania  ulicy  Cichej  

w Czarnej  Wsi  Kościelnej.  Pismo do Rady Miejskiej  w Czarnej  Białostockiej  wpłynęło  

w dniu 17 października 2023 r. i tego samego dnia Przewodnicząca Rady skierowała je do

Komisji  Skarg, Wniosków i Petycji, do rozpatrzenia,  w trybie § 67a ust.  3 Statutu Gminy

Czarna Białostocka (Dz. Urz. Woj. Podl. z 2022 r. poz. 5358).

Komisja, analizując pismo Sołtysa Czarnej Wsi Kościelnej ustaliła:

1) wykonanie dokumentacji  projektowej dotyczącej ul.  Cichej w Czarnej Wsi Kościelnej

będzie ujęte w proponowanych zadaniach inwestycyjnych w budżecie na rok 2024;

2) przy  posesji  nr  20  przy  ul.  Cichej  w  Czarnej  Wsi  Kościelnej  znajduje  się  słup

energetyczny z oprawą oświetlenia ulicznego;

3) teren przy sklepie na ul. Pięknej w Czarnej Wsi Kościelnej nie stanowi własności Gminy

Czarna Białostocka tylko osoby prywatnej;

4) w miejscowości Czarna Wieś Kościelna aktualnie znajdują się trzy tablice informacyjne.

Jedna z nich jest usytuowana około 200 m od wnioskowanego miejsca;

5) 25 października  2023r.  został  ogłoszony  przetarg  na  rozbudowę i  termomodernizację

budynku OSP w Czarnej Wsi Kościelnej;

6) tutejszy Urząd Miejski ubiega się o dofinansowanie ze Środków Europejskiego Funduszu

Rozwoju  Regionalnego  w  ramach  programu:  Rozwijanie  systemów  prognozowania  

i  ostrzegania  środowiskowego  oraz  systemów  ratownictwa.  Wniosek  został  złożony  

21  września  2023r.  i  dotyczy  zakupu  dwóch  wozów  strażackich.  Rozstrzygnięcie

planowane jest na marzec - kwiecień 2024r.;

7) w  ramach  Rządowego  Funduszu  Rozwoju  Dróg,  Gmina  Czarna  Białostocka  złożyła

maksymalną liczbę wniosków:

a) budowa drogi gminnej od ul. Wiosennej do ul. Fabrycznej w Czarnej Białostockiej,

b) budowa z przebudową ul. Pięknej i Polnej w Czarnej Białostockiej,

c) przebudowa ul. Wrzosowej w Czarnej Białostockiej.

Komisja zgłoszony wniosek o wykonanie dokumentacji projektowej dotyczącej ul.  Cichej  

w Czarnej Wsi Kościelnej ocenia jako zasadny, zaś pozostałe wnioski jako bezprzedmiotowe,

gdyż podjęto już działania w celu ich realizacji. 
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Ad. 3) 

Komisja  omówiła  pismo  pani  ……………..  z  dnia  5  października  2023  r.  zawierające

zapytania i wnioski dot. kursów autobusowych, zatrzymywania się w naszym mieście pociągu

pośpiesznego, sprzedaży w sklepach alkoholu i papierosów nieletnim, ustawienia ławeczek

we  wskazanych  miejscach,  usunięcia  suchych  drzew  i  zwisających  gałęzi  wzdłuż  

ul.  Kościelnej  i  w  parku  przy  ul.  Czajkowskiego  oraz  remontu  drogi  pomiędzy  apteką  

a przychodnią zdrowia.

Wnioskodawczyni  pismo  złożyła  Radzie  Miejskiej  w  Czarnej  Białostockiej  w  dniu  

5 października br. na sesji Rady. Przewodnicząca Rady, w dniu 24 października br. skierowała

je  do  Komisji  Skarg,  Wniosków i  Petycji,  do rozpatrzenia,  w trybie § 67a ust.  3  Statutu

Gminy Czarna Białostocka.

Po dokonaniu analizy spraw i wniosków podnoszonych w piśmie, Komisja ustaliła:

1) Urząd  Miejski  na  bieżąco  reaguje  w  sprawie  zgłaszanych  problemów  dotyczących

zbiorowego transportu pasażerskiego na terenie Gminy Czarna Białostocka. Wielokrotnie

temat ten był poruszany na sesjach Rady Miejskiej. Obecnie przewoźnicy borykają się 

z niewystarczającą liczbą kierowców. Firmy prowadzą analizy połączeń i gdy kurs staje

się nierentowny zostaje usunięty. Należy dodać, iż mieszkańcy mogą korzystać z kursów

przewożących dzieci do szkoły w Czarnej Wsi Kościelnej jako kursy rejsowe;

2) Burmistrz  wielokrotnie  czynił  starania,  by  w  Czarnej  Białostockiej  zatrzymywały  się

pociągi pośpieszne do/z Warszawy. Wniosek ten został też przekazany panu Michałowi

Wiśniewskiemu, Podsekretarzowi Stanu Ministerstwa Obrony Narodowej, który gościł na

LI sesji  Rady Miejskiej w Czarnej Białostockiej  – 5 października br.,  a który obiecał

podjąć działania w tym kierunku;

3) zgłaszany  problem  dotyczący  sprzedaży  alkoholu  i  wyrobów  tytoniowych  osobom

nieletnim  został  przekazany  Gminnej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów

Alkoholowych, w celu analizy zaistniałej sytuacji;

4) w  sprawie  wniosku  o  ustawienie  ławeczek  w  parku  i  przy  byłej  fontannie  przy  

ul. Kościelnej ustalono, iż kilkadziesiąt metrów od Domu Kultury znajduje się ławeczka,

która  stoi  przy  pomniku  Żwirki  i  Wigury.  Natomiast  proponowana  ławka  przy  byłej

fontannie, według analizy, mogłaby być wykorzystana przez osoby spożywające alkohol.

W tym obszarze często zgłaszane są problemy z osobami nietrzeźwymi przebywającymi

na przystanku PKS, który znajduje się bezpośrednio za byłą fontanną;

5) odnosząc się do wniosku o usunięcie wszystkich suchych drzew i zwisających gałęzi  

w parku i wzdłuż ul. Kościelnej, pracownicy Urzędu Miejskiego na bieżąco monitorują

stan drzewostanu na tym terenie i gdy zachodzi potrzeba, wycinka całych suchych drzew

lub ich części jest zlecana firmom zewnętrznym;

6) w sprawie remontu drogi pomiędzy apteką a przychodnią zdrowia – Komisja i Burmistrz

również  widzą  potrzebę  przebudowy  wnioskowanej  drogi,  jednakże  wnioskowana
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inwestycja będzie przewidziana do wykonania w przyszłych latach budżetowych.

Komisja zapoznała się ze zgłoszonymi wnioskami i ustaliła:

 punkty 1 i 5 - uznaje jako bezprzedmiotowe, gdyż działania w celu ich realizacji są już

podejmowane;

 punkty 2 i 3 - zostały przekazane stosownym służbom,

 punkt 4 – uznaje za niezasadny;

 punkt 6 – uznaje się za zasadny, możliwy do realizacji w przyszłych latach budżetowych.

Ad. 4) 

Komisja omówiła kolejne pismo p. …………………………………., dotyczące przywrócenia

bezpłatnej  publicznej  rehabilitacji  leczniczej  w  budynku  przy  ul.  Torowej  1  w  Czarnej

Białostockiej, przekazane w dniu 13 października br. przez Przewodniczącą Rady Miejskiej

do rozpatrzenia przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. Tym razem jest to pismo z dnia 

6  października  2023  r.,  przesłane  wg  właściwości  przez  Podlaski  Urząd  Wojewódzki  

w Białymstoku, pismem z dnia 10 października 2023, znak: PS-III.960.16.2023.KB.

Komisja, po zapoznaniu się z pismami Mieszkanki stwierdziła, że nie wnoszą one nic nowego

w przedmiotowej  sprawie.  Gmina  Czarna  Białostocka  ciągle  dokonuje  wszelkich  starań  

aby zaspokajać potrzeby wspólnoty samorządowej w zakresie ochrony zdrowia.  Jesteśmy  

w  procesie  formułowania  nowej  przychodni  w  naszym  mieście.  Z  punktu  widzenia

mieszkańców  gminy  i  miasta  nieistotne  jest,  czy  świadczenia  w  zakresie  rehabilitacji

udzielane będą na ul. Torowej, czy też na ul. Sienkiewicza. Ważne, że pojawia się szansa, aby

wzrosła dostępność do świadczeń zdrowotnych, w tym rehabilitacyjnych.

Członkowie Komisji jednogłośnie stwierdzili,  iż Wnioskodawczyni nie wnosi nic nowego  

w  przedmiotowej  sprawie  i  opowiedzieli  się  za  podtrzymaniem  swego  stanowiska  

z poprzednich posiedzeń.

Ad. 5) 

Komisja omówiła petycję Rady Rodziców Żłobka Samorządowego w Czarnej Białostockiej  

z dnia 16 października 2023 r. o przyznanie dodatkowych środków finansowych na 2024 rok,

z  przeznaczeniem  na  wyposażenie  żłobka  w  zabawki  oraz  placu  zabaw  w  dodatkowe

urządzenia  zabawowo –  dydaktyczne.  Pismo do  Rady  Miejskiej  w  Czarnej  Białostockiej

wpłynęło w dniu 16 października 2023 r. i następnego dnia Przewodnicząca Rady skierowała

je  do  Komisji  Skarg,  Wniosków i  Petycji,  do rozpatrzenia,  w trybie § 67a ust.  3  Statutu

Gminy Czarna Białostocka.

KSWiP po zapoznaniu się z petycją, w trakcie rozmowy wypracowała decyzję o skierowaniu

pisma do Dyrektor Żłobka Samorządowego w Czarnej Białostockiej z prośbą o udzielenie
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informacji  niezbędnych  do  podjęcia  rozstrzygnięcia  w  rzeczonej  sprawie,  dotyczących

ustalenia:  na  jakie  cele  zostały  przekazane  środki  finansowe,  które  ostatnio  zwiększyły

tegoroczny budżet Żłobka Samorządowego oraz czy jest wystarczające aktualne wyposażenie

Żłobka w zabawki i urządzenia zabawowo-dydaktyczne?

Równocześnie, Komisja poprosiła Burmistrza Czarnej Białostockiej o ustosunkowanie się na

piśmie do treści zawartych w petycji. 

W związku z niewystarczającą wiedzą w sprawie, Członkowie nie podjęli rozstrzygnięcia.

Ad. 6) 

W punkcie „Sprawy różne” Komisja:

 zasięgnęła informacji  od Burmistrza dotyczących postępów inwestycyjnych na terenie

gminy Czarna Białostocka;

 rozmawiała o planach inwestycyjnych na kolejny rok budżetowy.

Ad. 7) 

W  związku  z  wyczerpaniem  się  porządku  obrad  Przewodniczący  Komisji  zamknął

posiedzenie, dziękując wszystkim za przybycie.

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

1) Kamil Tomaszewski .……………….………………….….....

2) Aneta Sobolewska .………….…………………………….....

3) Tadeusz Malicki .…………………...……….………….….....

W załączeniu do protokołu:

 lista obecności na posiedzeniu
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